
Geacht College, 

In de Trouw van zaterdag 9 December j.l. stond een stuk over de ‘zorgval’, waarbij landelijk 
duizenden ouderen met dementie zorg mislopen: https://www.trouw.nl/samenleving/als-het-thuis-
niet-meer-gaat-voor-dementerenden-wacht-de-zorgval~a83f41eb/ .Ook het programma Monitor 
heeft hier op 10 december j.l. aandacht aan besteed. 

De oorzaak zou er in liggen dat mensen door een zwaardere indicatiestelling, namelijk voor het 
verpleeghuis, niet meer terecht kunnen bij de gemeente voor zorg, maar bij het Rijk. Ze vallen dan nl. 
onder de Wet Langdurige Zorg. Vanaf dat moment is de hun bekende casemanager en zorginstantie 
niet altijd meer bevoegd om -de zwaardere- hulp te verlenen. Tegelijk krijgen mensen minder uren 
dagbesteding en gaat de eigen bijdrage omhoog. Dat zou niet erg zijn als de wachttijd voor een 
verpleeghuis heel kort is. Maar helaas is dat vaak niet het geval, zodat de mantelzorgers extra belast 
worden en er zelfs crisissituaties kunnen ontstaan. 

ZW14 wil graag weten of deze ongewenste situaties zich ook in Waalre voordoen en als dat zo is wat 
de wethouder hier tegen doet. Daarom heeft ze de volgende vragen die ze graag schriftelijk, conform 
artikel 39, z.s.m. beantwoord ziet. Tevens hebben we een aantal vragen over de Jeugdzorg. 

1.      Komt het in Waalre voor dat mensen in een ‘zorgval’, zoals boven beschreven staat terecht 
kunnen komen? 

2.      Zo ja, om hoeveel mensen gaat dat per jaar en hoe lang zitten mensen gemiddeld in die 
‘zorgval’? 

3.      Hoeveel mensen uit Waalre staan er nu op de wachtlijst voor een verpleeghuisplek? 

4.      Hoelang en hoeveel uren zorg lopen mensen in Waalre mis door deze ‘zorgval’? 

5.      Hoeveel mensen zijn door een crisisopname in een verpleeghuis terecht gekomen in een dorp 
of stad die niet hun voorkeur had? 

6.      Waalre werkt met zorgtrajectbegeleiders: zijn die zich bewust van het risico van een ‘zorgval’ bij 
het aanmelden voor een wachtlijst voor een verpleeghuis en informeren ze hun klanten ook 
hierover? 

7.      Is het u bekend of zorgtrajectbegeleiders/casemanagers in Waalre druk ervaren om mensen 
een zwaardere indicatiestelling te geven, zodat de kosten niet meer onder de gemeente vallen, maar 
onder het Rijk? Zijn er klachten van hen bekend? 

8.      Zijn er klachten of meldingen bekend van bijvoorbeeld verpleegkundigen, mantelzorgers of 
aanbieders van dagbesteding die kunnen duiden op het verschijnsel ‘zorgval’? 

9.      Hoeveel dementerenden/ouderen hebben in Waalre recht op meer dan 2 dagdelen 
dagbesteding en zitten niet in de Wet Langdurige Zorg? 

10.   Zijn er klachten bekend van inwoners/mantelzorgers van inwoners van Waalre, die melding 
maken van de consequenties van een zwaardere indicatiestelling, terwijl er geen verpleeghuisplek 
beschikbaar is? 
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11.   Wat kan Waalre doen om inwoners sneller in een verpleeghuis van hun voorkeur  geplaatst te 
krijgen? 

Wethouder  Balk is een aantal weken geleden samen met andere wethouders in de regio naar Den 
Haag gegaan om de problematiek van de tekorten op de Jeugdzorg aan te kaarten bij de Minister. 
Son en Breugel, Oirschot en Reusel-de Mierden gingen niet mee omdat ze geen tekort hebben op de 
Jeugdzorg. 

12.   Wat is het concrete resultaat van de bespreking met de Minister? 

13.   Is daar ook de problematiek van de ‘zorgval’ besproken? 

14.   Bent u op de hoogte van de werkwijze in de bovengenoemde gemeentes die geen tekorten 
hebben m.b.t. Jeugdzorg? 

15.   Zijn er mogelijkheden voor Waalre om onze werkwijze aan te passen, gebruik makend van de 
ervaringen bij de betreffende gemeentes? 

Met vriendelijke groeten, namens ZW14, 

Bert A.J. Links 

 


